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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser 1:a vice ordförande 
Peter Backlund (L) att tillsammans med ordförande Hassan Jama 
(V) justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 28 januari 2025. 
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§ 2 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
 

Sida 5 (35)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 3 
Medborgarförslag om att sätta upp fler fågelholkar i 
Enskede  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2024/871 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag om att sätta upp fler fågelholkar i Enskede har 
skickats in till stadsdelsnämnden. Förslaget kommer från klass 2A i 
Enskede skola. Klassen har upptäckt att det inte finns tillräckligt 
med fågelholkar i deras område. 
 
Förvaltningen tycker att idén om fler fågelholkar är bra och vill 
gärna säga ja till förslaget. Förvaltningen vill ta vara på klassens 
kunskap om fåglar och samarbeta med barnen i arbetet med fler 
fågelholkar. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/871-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om att 
sätta upp fler fågelholkar i Enskede 

 EÅV 2024/871-3 Medborgarförslag om fler fågelholkar i 
Enskede 
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§ 4 
Medborgarförslag om att anlägga hundrastgård i 
Enskedeparken  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2024/703 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård i 
Enskedeparken har skickats in till stadsdelsnämnden. Författaren 
vill att en del av parken stängslas in till hundrastgård. Anledningen 
är att det idag finns hundägare som släpper sina hundar lösa i 
parken och alla har inte kontroll på sin hund. 
 
Förvaltningen har gjort en sammanvägd bedömning och anser inte 
att Enskedeparken är optimal för en hundrastgård. Förvaltningen 
hänvisar istället till andra närliggande hundrastgårdar. 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/703-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om att 
anlägga hundrastgård i Enskedeparken 

 EÅV 2024/703-3 Medborgarförslag om att anlägga 
hundrastgård i Enskedeparken 
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§ 5 
Medborgarförslag om gång- och cykelvägar mellan 
Bandhagen och Högdalen  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2024/777 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Författaren av medborgarförslaget anser att personer som färdas på 
cyklar och sparkcyklar, på parkvägar som löper mellan Högdalen 
och Bandhagen, visar liten hänsyn till fotgängare. Mot det som 
bakgrund föreslår författaren att staden antingen förbjuder 
cykeltrafik på berörda sträckor eller breddar parkvägarna, ritar upp 
cykel- och gångbanor samt sätter upp skyltar som uppmanar 
cyklister att ta hänsyn till fotgängare och barn i området. 
 
Större delen av berörda parkvägar är del av huvudnätet från stadens 
cykelplan och eftersom staden ska främja möjligheterna att cykla är 
det inte aktuellt med ett förbud. Förvaltningen kan konstatera att 
parkvägarna är relativt smala med avseende på de funktioner som 
ska få plats, men att en breddning troligen skulle påverka 
ekologiska och rekreativa värden negativt. För att förbättra säkerhet 
och framkomlighet för både fotgängare och cyklister i Bandängen 
har förvaltningen inlett en dialog med trafikkontoret för att utreda 
möjliga åtgärder. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/777-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
gång- och cykelvägar mellan Bandhagen och Högdalen 

 EÅV 2024/777-3 Medborgarförslag om gång- och 
cykelvägar mellan Bandhagen och Högdalen 
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§ 6 
Skrivelse om trädplanteringar  
Svar på skrivelse från (SD) 
EÅV 2024/812 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Emelie Wassermann (SD) har lämnat in en skrivelse med 
synpunkter på förvaltningens val av platser för trädplanteringar. 
Skrivelsen avslutas med följande frågor: 

1. Hur väljer förvaltningen ut vilka platser som ska få nya 
planteringar? 

2. Vilken kontakt tas med lokalboende för att inhämta 
synpunkter innan platserna väljs ut? 

3. Finns det en medveten plan från förvaltningen att motverka 
pulkaåkning? I så fall varför? 

 
Förvaltningens val av platser görs med hänsyn till flera olika 
aspekter, bland annat av hur en placering kan stärka 
spridningssamband, förbättra skuggning av parker, motverka 
översvämningsrisk eller stärka den biologiska mångfalden. 
Eftersom förvaltningen planterar stora mängder träd varje år är det 
inte möjligt att stämma av placering av varje planterat träd med 
invånare. Pulkaåkning är ett trevligt inslag under årets kallare 
månader och förvaltningen har inte någon ambition att försämra 
möjligheterna för detta. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Jag vill börja med att tacka för förvaltningens svar. 
  
Jag instämmer i att placeringen av trädplanteringen i Milanparken 
är olycklig och hoppas att förvaltningen framöver möjliggör för en 
mer genomtänkt placering av träd så att dessa inte påverkar barns 
möjlighet till lek negativt. Med tanke på hur få träd det är som 
planterats i just Milanparken så känns det som att de positiva 
aspekterna i form av skugga inte överväger de negativa aspekterna 
av att inte kunna nyttja parken till fullo vintertid. 
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Det är positivt att förvaltningen planerar att slyröja en slänt i 
närheten för att möjliggöra pulkaåkning. Dock går det inte att 
komma ifrån att detta innebär en merkostnad som inte hade behövts 
om den nya trädplanteringen inte förlagts i en befintlig pulkabacke. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/812-3 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om 
trädplanteringar 

 EÅV 2024/812-1 Skrivelse om trädplanteringar  
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§ 7 
Skrivelse om öppna förskolan i Årsta  
Svar på skrivelse från (SD) 
EÅV 2024/813 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tagit emot en skrivelse om öppna förskolan i 
Årsta från Emelie Wassermann (SD). I skrivelsen ställer skribenten 
tre frågor till förvaltningen om öppna förskolans lokal och den 
bristfälliga ventilationen som påverkar verksamheten. 
 
Förvaltningen redogör för nuvarande lägesbild för öppna förskolan i 
Årsta utifrån inkomna frågor. Förvaltningen har dialog med 
fastighetskontoret och inväntar ett kostnadsförslag och svar på 
bygglovsansökan innan förvaltningen kan gå vidare med olika 
lösningar för öppna förskolans verksamhet. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Jag vill börja med att tacka för förvaltningens svar. 
  
Det är glädjande att förvaltningen tyckte om förslaget om ett 
digitalt kösystem, det ska bli spännande att följa huruvida detta 
implementeras. 
  
Det har framkommit lite nya frågeställningar med anledning av 
förvaltningens svar, dessa ställs i en ny skrivelse. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/813-3 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om öppna 
förskolan i Årsta 

 EÅV 2024/813-1 Skrivelse om öppna förskolan i Årsta 
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§ 8 
Skrivelse om insatser i förskolan för barn med autism  
EÅV 2024/811 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänstutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Emelie Wassermann (SD) har inkommit med en skrivelse till 
förvaltningen vid stadsdelsnämndens sammanträde den 24 oktober 
2024. Skrivelsen beskriver metoden Mångsidiga intensiva 
beteendeinsatser för barn med autism, och tar upp ett antal frågor 
om varför förvaltningen inte erbjuder insatsen i Enskede-Årsta-
Vantörs kommunala förskolor. 
 
Mångsidigt intensivt inlärningsprogram är omfattande och kräver 
kontinuitet. Insatsen skulle innebära ett stort åtagande som inte 
ingår i förskolans uppdrag. Förskolan ska stimulera varje barns 
utveckling och lärande och barn som av fysiska, psykiska eller 
andra skäl behöver särskilt stöd i sin utveckling ska ges det stöd 
som deras speciella behov kräver. Detta uppdrag arbetar förskolan 
med, och det innebär inte att en specifik insats ska användas. Varje 
rektor ansvarar för att organisera så att barn i behov av särskilt stöd, 
får det stöd i utbildningen som barnet har rätt till. Inom Enskede- 
Årsta-Vantör har förskolorna tillgång till ett centralt stöd och 
utvecklingsteam med bland annat specialpedagoger som handleder 
personal och som erbjuder kompetensutveckling utifrån behov på 
förskolorna. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Jag vill börja med att tacka för förvaltningens svar. 
  
Förvaltningen lyfter att det finns tillgång till ett centralt stöd och 
utvecklingsteam, trots detta så upplever många vårdnadshavare att 
deras barn inte får tillräckligt stöd. Det är olyckligt att Enskede-
Årsta-Vantör inte möjliggör för alla barn att nå sin fulla potential 
genom att sätta in det evidensbaserade stöd som erbjuds för barn 
med autism. Förvaltningen hänvisar till att det inte ingår i 
uppdraget men andra stadsdelar i Stockholm samt flera fristående 
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förskolor i Enskede-Årsta-Vantör gör uppenbarligen en annan 
bedömning. 
  
Att inte ge förskolebarn med autism möjlighet att få tillgång till 
evidensbaserat stöd kan påverka hela barnets liv negativt och det är 
ytterst beklagligt att Enskede-Årsta-Vantör på detta sätt berövar 
dessa barn möjligheten att bli mer oberoende och självständiga. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/811-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om insatser för 
barn med autism 

 EÅV 2024/811-1 Skrivelse om insatser i förskolan för barn 
med autism 
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§ 9 
Skrivelse om krisberedskap inom äldreomsorgen  
Svar på skrivelse om krisberedskap inom äldreomsorgen 
EÅV 2024/810 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd den 24 oktober 2024 
ställde delar av stadsdelsnämnden frågor om förvaltningens 
krisberedskap. Frågorna sammanfattas i en skrivelse av Kristina 
Öberg m fl (S), Hassan Jama m fl (V) och Peter Dannqvist (MP). I 
skrivelsen förklaras att det uppmärksammats att det finns särskilda 
boenden i staden som inte har reservkraft som klarar ens kortare 
planerade strömavbrott. I skrivelsen ställs frågor om hur 
beredskapen ser ut för förvaltningens särskilda boenden. 
 
Förvaltningen delar skribenternas syn på att det är av vikt att 
omsorgstagare även vid händelse av kris eller krig kan få den 
omsorg de är behov av. Under året har förvaltningen uppdaterat 
samtliga särskilda boendens kris- och beredskapsplaner efter mallar 
från staden. Planerna omfattar tänkbara scenarion inom 
krisberedskap. Det finns en planering för krisberedskap även om de 
särskilda boendena har olika förutsättningar med reservkraft. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/810-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om 
krisberedskap inom äldreomsorgen  

 EÅV 2024/810-1 Skrivelse om krisberedskap i 
äldreomsorgen 
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§ 10 
Förordnande att begära handräckning enligt 43 § 1 st. 2 
p. LVU för år 2025  
Handräckning för att verkställa beslut om vård eller 
omhändertagande enligt LVU 
EÅV 2024/740 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förordnar nedan namngivna 
tjänstepersoner rätt att enligt 43 § 1 st. 2 p. lagen (1990:52) med 
särskilda bestämmelser om vård av unga, inom nämndens 
ansvarsområde, begära handräckning av Polismyndigheten och, i 
särskilda fall, Kriminalvården. 
 
Besluten ska anmälas till Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
sociala delegation. Sociala delegationens protokoll anmäls därefter 
till stadsdelsnämnden. 
 
Tidigare förordnanden enligt 43 § 1 st. 2 p. lagen (1990:52) med 
särskilda bestämmelser om vård av unga upphör att gälla. 
 
Avdelning Förebyggande och främjande 
Avdelningschef Jenny Johansson. 
 
Avdelning Individ och familj 
Avdelningschef Veronica Starck, biträdande avdelningschef 
Jeanette Holmqvist, enhetschefer Sandra Rosquist, Eva Murtosaari 
och Malin Sagman. Biträdande enhetschefer Lisa Björlin, Malin 
Lindgren, Louise Carlström, Carola Flink, Johanna Lundahl, 
Rebecca Ehrner, Anna-Carin Monié, Lisa Päviö, Ann Lasses och 
Therese Leuchovius, mentorer Lisa Nordling och Helena Sjöholm. 
 
Gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren 
Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anne-Catrine Jonsson, Annika 
Panfichi Olsson, Antonio Bracamonte, Carl-Johan Kvist, Daniel 
Colegate, Elin Axelsson, Elin Orvik, Elisabet Lundqvist, Emma 
Magnusson, Eva Thomasson, Felicia Narvaez Adolfsson, Feryal 
Lövström, Frida Allertz, Helena Svensson, Johanna Kumblad, Julia 
Falk Nordberg, Katrin Pettersson, Lena Svärd, Lena Wedberg, 
Liliana Pellegrino, Liselotte Tronders, Lis-Marie Boija, Mait 
Fredlund, Malin Hultlid, Malin Karlsson, Marimba Roney, 
Millicent Reyes, Mohamud Abdi Osman, Nicolina Wallmark, Philip 
Lindholm, Sanna Eriksson, Ylva Engelbrektsson, Ylva Westerdahl 
och Veronica Larsson. 
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Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden kan begära hjälp av Polismyndigheten och i 
särskilda fall Kriminalvården för att genomföra beslut om vård eller 
omhändertagande enligt lagen (1990:52) med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU). Detta kallas för 
handräckning. 
 
Stadsdelsnämnden kan förordna särskilt namngivna tjänstepersoner 
att begära handräckning i nämndens ställe enligt 43 § 1 st. 2 p. 
LVU. I samband med personalförändringar behöver 
stadsdelsnämnden besluta om ett nytt förordnande. Till följd av 
organisationsförändringar från och med den 1 januari 2025 behöver 
förordnandena uppdateras för att återspegla den nya strukturen. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger namngivna tjänstepersoner rätt att begära handräckning i 
nämndens ställe enligt 43 § 1 st. 2 p. LVU. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/740-1 Tjänsteutlåtande: Förordnande att begära 
handräckning enligt 43 § 1 st. 2 p. LVU för år 2025 
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§ 11 
Förordnande att begära handräckning enligt 8 kap. 7 § i 
Lag om placering av barn i skyddat boende för år 2025  
EÅV 2024/739 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förordnar nedan namngivna 
tjänstepersoner rätt enligt 8 kap. 7 § lagen (2024:79) om placering 
av barn i skyddat boende, inom stadsdelsnämndens ansvarsområde, 
att begära biträde av Polismyndigheten för att genomföra beslut om 
skyddat boende eller om en omedelbar sådan insats. 
 
Besluten ska anmäls till Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
sociala delegation. Sociala delegationens protokoll anmäls därefter 
till stadsdelsnämnden. 
 
Tidigare förordnanden enligt 8 kap. 7 § lagen (2024:79) om 
placering av barn i skyddat boende upphör att gälla. 
 
Avdelning Förebyggande och främjande 
Avdelningschef Jenny Johansson. 
 
Avdelning Individ och familj 
Avdelningschef Veronica Starck, biträdande avdelningschef 
Jeanette Holmqvist, enhetschefer Sandra Rosquist och Eva 
Murtosaari, biträdande enhetschefer Lisa Björlin, Malin Lindgren, 
Louise Carlström, Carola Flink, Johanna Lundahl, Rebecca Ehrner, 
Anna-Carin Monié, Lisa Päviö, Ann Lasses och Therese 
Leuchovius, mentorer Lisa Nordling och Helena Sjöholm. 
 
Gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren 
Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anna Lago-Lengquist, Anna 
Stina Wilhelmsson, Anne-Catrine Jonsson, Antonio Bracamonte, 
Daniel Colegate, Elin Orvik, Emma Nikolaou, Eva Thomasson, 
Felicia Narvaez Adolfsson, Feryal Lövström, Frida Allertz, Johanna 
Kumblad, Julia Falk Nordberg, Johanna Nilsson, Katrin Pettersson, 
Lena Svärd, Liliana Pellegrino, Linda Backe, Lis-Marie Boija, 
Malin Karlsson, Maria Rangdag, Maria Sjölin, Marimba Roney, 
Maya Heckscher, Millicent Reyes, Mohamud Abdi Osman, 
Nicolina Wallmark, Philip Lindholm, Sanna Eriksson, Sandra 
Qvist, Susanne Bohlin, Therese Nilsson, Therese Travis, Ulrika 
Gresnes, Veronica Larsson, Veronica Blomqvist, Victoria 
Scherman, Ylva Engelbrektsson, Ylva Westerdahl. 
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Sammanfattning av ärendet  
Lag (2024:79) om placering av barn i skyddat boende trädde i kraft 
den 1 april 2024. I denna lag finns bestämmelser om förutsättningar 
och förfarande för att bevilja ett barn skyddat boende tillsammans 
med en vårdnadshavare. 
 
Stadsdelsnämnden kan begära hjälp av Polismyndigheten för att 
genomföra beslut om skyddat boende eller om en omedelbar sådan 
insats enligt lag (2024:79) om placering av barn i skyddat boende. 
Detta kallas för handräckning. 
 
Stadsdelsnämnden kan förordna särskilt namngivna tjänstepersoner 
att begära handräckning i nämndens ställe enligt 8 kap. 7 § lag om 
placering av barn i skyddat boende. I samband med 
personalförändringar behöver stadsdelsnämnden besluta om ett nytt 
förordnande. Till följd av organisationsförändringar från och med 
den 1 januari 2025 behöver förordnandena uppdateras för att 
återspegla den nya strukturen. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger namngivna tjänstepersoner rätt att begära handräckning i 
nämndens ställe enligt 8 kap. 7 § lag om placering av barn i skyddat 
boende. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/739-1 Tjänsteutlåtande: Förordnande att begära 
handräckning enligt 8 kap. 7 § i Lag om placering av barn i 
skyddat boende för år 2025 
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§ 12 
Remiss av handlingsplan för arbete mot rasism  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/1035 
EÅV 2024/872 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Handlingsplan för arbete mot 
rasism till bland annat samtliga stadsdelsnämnder. Den är ett 
komplement till Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna och omfattar alla former av rasism, men har särskilt 
fokus på afrofobi, antisemitism, antiziganism, islamofobi samt 
rasism mot samer. Handlingsplanen beskriver genomförande och 
uppföljning av arbetet samt utvecklingsområden. 
 
Förvaltningen är positiv till att en handlingsplan för arbetet mot 
rasism har utarbetats. De tre utvecklingsområden som anges 
uppfattas som relevanta. Det vore en fördel om strukturell rasism 
skulle kunna ges mer utrymme och förvaltningen hade gärna sett att 
även det intersektionella perspektivet hade beskrivits i 
handlingsplanen. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Peter Backlund (L) yrkar att nämnden beslutar enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till remissvar 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Stockholm ska vara en stad fri från alla former av rasism, 
antisemitism och diskriminering. I arbetet för att uppnå det behövs 
en styrande handlingsplan med tydliga mål, i likhet med andra 
centrala styrdokument i staden. Men för att det ska bli mer än bara 
en pappersprodukt behövs det konkretion och uppföljningsbara mål. 
Det saknas i den handlingsplan som nu läggs fram av den rödgröna 
majoriteten. 
  
Att nu överlåta till nämnderna och bolagen att sina 
verksamhetsplaner själva sätta upp mål och aktiviteter innebär att 
inget händer förrän tidigast 2026. Samtliga nämnder och bolag i 
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staden har redan färdigställt sina verksamhetsplaner för året. Detta 
innebär att hela mandatperioden kommer att ha gått innan 
programmet mot rasism ens börjat omsättas i praktisk handling. 
Det är i nuläget även oklart vad som ska rapporteras till 
fullmäktige gällande handlingsplanens implementering. 
  
Det är också anmärkningsvärt att tjänsteutlåtandet innehåller kritik 
mot den enigt antagna The International Holocaust Remembrance 
Alliance (IHRA) definition av antisemitism. IHRA-definitionen är 
brett accepterad och antagen av regeringen under 
Socialdemokraternas ledning under föregående mandatperiod och 
gick i stadens nämnder utan en enda reservation. Liberalerna anser 
att denna hållning från den rödgröna majoriteten väcker frågor om 
deras syn på antisemitism och deras vilja att tillämpa en 
internationellt vedertagen definition som inkluderar exempel som 
att förneka förintelsen och att kollektivt hålla judar ansvariga för 
staten Israels agerande. 
  
Att i kritik mot IHRA-definitionen lyfta fram just dessa exempel kan 
tolkas som ett ifrågasättande av att förintelseförnekelse eller 
kollektivt ansvarsutkrävande av judar per automatik skulle vara 
antisemitiskt. Detta är både problematiskt och helt oacceptabelt. En 
sådan positionsförändring av staden kan öppna upp för att minska 
allvaret i vad antisemitism innebär och skapar därmed utrymme för 
att tolerera intolerans. Det skickar också en signal om att vissa 
former av antisemitism kanske inte tas på lika stort allvar, beroende 
på hur dessa maskeras. Staden måste stå fast vid en tydlig definition 
av antisemitism för att trovärdigt kunna bekämpa den i alla dess 
former. 
  
En handlingsplan som ska göra skillnad behöver vara konkret och 
ha tydliga målsättningar, uppföljningsbara indikatorer och en 
tydlig redovisning av implementeringen till fullmäktige. Den 
föreslagna planen i dess nuvarande form brister på samtliga dessa 
punkter. Därför kräver vi att denna revideras samt att en särskild 
strategi mot antisemitism tas fram av staden. 
  
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar enligt 
följande: 
  

1. Att stadsdelsnämnden avslår förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna. I handlingsplanen lyfts 
särskilt fem former av rasism: afrofobi, antisemitism, antiziganism, 
islamofobi och rasism mot samer. 
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Sverigedemokraterna delar inställningen att alla former av rasism 
bör bekämpas. Ett antal prioriterade grupper pekas ut, och vi 
ställer oss bakom urvalet men vill även inkludera gruppen som 
berörs av svenskfientlighet. Det vill säga svenska medborgare utan 
invandrarbakgrund som utsätts för glåpord och nedsättande 
uttryck. Dessa problem är som mest påtagliga i grundskolor i 
invandrartäta områden. 
  
Därutöver noterar vi att islamofobi beskrivs som en form av rasism. 
Vi instämmer inte i kategoriseringen att fördomar mot en religion 
kan betraktas som rasism, utan menar snarare att det rör sig om 
fördomar eller felaktiga stereotyper. Sverigedemokraterna anser att 
alla människor som följer svenska lagar, normer och värderingar 
ska behandlas med respekt oavsett religionstillhörighet. Samtidigt 
kan samhället inte blunda för den växande islamismen i Sverige. 
Exempelvis finns källarmoskéer som har radikaliserat IS-krigare, 
internationellt efterlysta och sanktionerade imamer som föreläser 
hos skattefinansierade islamiska föreningar samt moskéer med 
kopplingar till organisationer med oklar finansiering. Vidare finns 
kopplingar mellan Iran, Muslimska brödraskapet och 
gängkriminalitet, liksom terrordåd riktade mot synagogor. Dessa är 
exempel på rörelser som själva anser sig beröras av ”islamofobi”. 
  
Vi hade önskat att strategin på ett tydligare sätt skulle skilja mellan 
å ena sidan en positiv islam, som strävar efter kulturell och språklig 
integration i Sverige, och å andra sidan en separatistisk och 
politisk-ideologisk islamism. 
  
Ordförande Hassan Jama (V) yrkar att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Peter Backlunds (L) förslag, 
Emelie Wassermanns (SD) förslag och förvaltningens förslag till 
beslut mot varandra och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Peter Backlund (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
  
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
  

Särskilt uttalande 
Christina Peterson (C) lämnar ett särskilt uttalande: 
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Alla människors lika rätt och värde är grunden för Centerpartiets 
politik. Stockholm ska vara en öppen stad med plats för nya 
stockholmare. Att människor från olika delar av världen ska få 
bosätta sig i Stockholm är en självklarhet för Centerpartiet, oavsett 
om det handlar om att fly undan konflikter och förtryck eller att 
söka lycka, familj och arbete. Stockholm ska vara en tolerant stad 
där alla får vara vem de vill, älska vem de vill och välja fritt hur de 
vill leva sina liv. 
  
Vi välkomnar en handlingsplan mot rasism som syftar till att stärka 
och utveckla stadens arbete mot rasism och som riktar sig mot 
samtliga nämnder och bolagsstyrelser. Däremot tror Centerpartiet 
på ett minskat regelkrångel och det gäller inte minst för kommunens 
interna arbetssätt, där pappersarbetet och byråkratin måste vara 
smal men samtidigt vass. När nya metoder och styrdokument ska 
implementeras finns en risk att byråkratilasset för våra 
verksamheter sväller till orimliga proportioner. Handlingsplanen 
mot rasism är kopplad till Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna, men vi kan inte riktigt förstå varför 
handlingsplanen inte implementerades direkt i programmet. För 
många olika styrande dokument riskerar att göra det svårt för 
verksamheterna med den potentiella konsekvensen att viktiga 
reformer förblir ogjorda. Stockholms stad behöver inte fler 
riktlinjer och program, snarare färre. Med en tydlig prioritering av 
mål som är samordnade och lätta att följa upp skapar vi ett 
strukturerat och målmedvetet arbete över hela staden. 
  
Vi vill också uppmärksamma att listan med vilka former av rasism 
som handlingsplanen särskilt ska uppmärksamma innehåller 
definieringar som kan uppfattas ha olika tyngd. Ordet hat används 
till exempel kopplat till afrofobi, antisemitism och rasism mot 
samer, men islamofobi benämns endast som fördomar och 
fientlighet mot islam och muslimer. Det kan tolkas som att olika 
typer av rasism väger olika tungt. Centerpartiet ser ett behov av 
detta förtydligas och att konsekventa begrepp används. Vi kommer 
aldrig att acceptera att människor får sin frihet begränsad på grund 
av diskriminering, rasism, antisemitism, antiziganism, islamofobi 
eller andra skadliga fördomar. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/872-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av handlingsplan 
mot rasism 

 EÅV 2024/872-1.1 Tjänsteutlåtande 
 EÅV 2024/872-1.2 Handlingsplan mot rasism 
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§ 13 
Remiss av motion angående språktest i förskolan  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/916 
EÅV 2024/916 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har fått motion om att införa språktester för personal i 
förskolan av Andréa Hedin (M) och Sophia Granswed Baat (M), på 
remiss från kommunstyrelsen. Motionärerna lyfter att personalens 
språkkunskaper är av stor betydelse för barns språkutveckling. 
Motionärerna föreslår kommunfullmäktige att besluta att 
kommunstyrelsen verkar för att språktest införs vid nyrekrytering av 
personal till förskolan. 
 
Förvaltningen instämmer i att språkutveckling är viktigt för barns 
fortsatta lärande. Förvaltningen är positiv till verktyg som 
underlättar att säkerställa en tillräckligt god språkkunskap vid 
nyrekrytering. Förvaltningen anser att språktester vid nyrekrytering 
av personal i förskolan kan vara ett viktigt verktyg för att anställa 
personal med tillräckliga språkkunskaper i svenska. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar att nämnden beslutar enligt 
följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra. 

  
Språket är en avgörande nyckel till barns inlärning och utveckling. 
I förskolan läggs grunden för vidare språkkunskaper som påverkar 
barnens förutsättningar genom hela deras skolgång. Tyvärr ser vi 
alltför många barn börja förskoleklass utan tillräckliga 
språkkunskaper i svenska, vilket skapar hinder för deras fortsatta 
lärande och skolans kompensatoriska uppdrag. Därför är det viktigt 
att säkerställa en hög nivå av språklig kompetens bland 
förskolepersonalen. Andra kommuner går nu före Stockholm i 
denna fråga och det finns ett tydligt fackligt stöd.  
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Personalens språkkunskaper påverkar inte bara barnens 
språkutveckling, utan är viktiga för en god kvalitet i hela förskolans 
verksamhet. Bristande språkkunskaper kan leda till missförstånd 
och påverka barnens trygghet negativt. För barn som inte talar 
svenska hemma är förskolan ofta den viktigaste platsen för 
språkutveckling. Här blir personalens förmåga att uttrycka sig 
tydligt och korrekt på svenska helt avgörande.  
  
Ordförande Hassan Jama (V) yrkar att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Gustav Johanssons m.fl. (M) 
förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Gustav Johansson m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/916-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av motion 
angående språktest i förskolan 

 EÅV 2024/916-1.1 Motion angående språktest i förskolan 
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§ 14 
Remiss av motion om att säkerställa kontinuitet inom 
hemtjänsten  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, rotel VI, dnr KS 
2024/947 
EÅV 2024/734 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd är remissinstans för Motion 
om att säkerställa kontinuitet inom hemtjänsten av Linnéa Vinge 
(SD) och Liliane Åkerlund (SD). Motionärerna beskriver att 
fundamentet för en god hemtjänst är kontinuitet och 
personkännedom. I motionen föreslås att berörda nämnder ges i 
uppdrag att implementera att alla hemtjänstbesök ska aviseras till 
brukaren via SMS med namn på vårdperson samt att reformera 
ersättningssystemet inom hemtjänsten i syfte att uppnå kontinuitet 
och minska antalet olika vårdpersoner som besöker brukaren. 
 
Förvaltningen arbetar aktivt för att främja kontinuitet och 
personkännedom inom hemtjänst i egen regi. Gällande förslaget om 
att avisera alla hemtjänstbesök via SMS, ser förvaltningen 
utmaningar så som omfattande tekniska och administrativa resurser. 
Rörande en reform av ersättningssystemet ser förvaltningen att det 
redan finns incitament för att mäta kontinuitet inom nuvarande 
system. En ytterligare reform riskerar att skapa onödig 
administration och ökade kostnader. Förslagen behöver analyseras 
vidare för att säkerställa att de är genomförbara och bidrar till 
verksamhetens övergripande mål utan att påverka andra prioriterade 
områden negativt. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar enligt 
följande: 
  

1. Att motionen tillstyrks 
2. Därutöver anföra följande: 
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Att kunna åldras i sitt eget hem är för många äldre en ovärderlig 
möjlighet till självbestämmande och delaktighet i samhället. 
Hemtjänsten, när den utförs på rätt sätt, blir den trygga länken 
mellan individen och ett fortsatt meningsfullt liv på äldre dagar. 
Ändå riskerar många att i praktiken bli fångar i sina egna hem om 
kvalitén brister – i synnerhet de äldre som helt eller delvis saknar 
anhöriga som kan stötta. Detta är en ohållbar situation som 
behöver åtgärdas för att garantera alla äldre en likvärdig omsorg. 
  
En av grundpelarna för att hemtjänsten ska fungera väl är att 
personalen har fullgoda kunskaper i svenska språket. Att kunna 
kommunicera tydligt och förstå patientens behov är en förutsättning 
för god omsorg och bidrar till att undvika missförstånd och oro. 
Men språkkunskap är inte nog – kontinuitet och personkännedom är 
minst lika viktiga. När äldre måste släppa in många olika vårdare i 
sina hem under kort tid skapar det stress, osäkerhet och i värsta fall 
en ovilja att ta emot nödvändig hjälp. Socialstyrelsens statistik, som 
visar att en äldre med hemtjänst i snitt möter 16 olika vårdgivare på 
två veckor, talar sitt tydliga språk. Särskilt känsligt är detta i 
samband med intima moment som dusch eller toalettbesök, där 
tryggheten i att möta en välkänd person är avgörande för att äldre 
ska känna sig bekväma. 
  
En första åtgärd måste vara att kommunen säkerställer att den 
äldre i förväg informeras om vem som kommer på besök. Genom en 
fast och samordnad personalgrupp, där var och en känner till 
brukarnas personliga behov och önskemål, kan hemtjänsten bli en 
stabil och säker vardagstjänst. Samtidigt behöver språk- och 
fortbildningsinsatser stärkas så att personalen lättare kan bemöta 
olika individers behov. Hemtjänsten ska vara en garanti för god 
vård och ett värdigt åldrande – inte en källa till oro. Därför krävs 
tydliga politiska mål för att minska antalet nya ansikten äldre 
tvingas möta och samtidigt höja hemtjänstens status. På så sätt kan 
vi säkerställa att våra äldre får den trygga, kontinuerliga och 
högkvalitativa omsorg de förtjänar. 
  
Ordförande Hassan Jama (V) yrkar att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Emelie Wassermanns (SD) 
förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 

Sida 26 (35)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/734-2 Tjänsteutlåtande: Remiss om att säkerställa 
kontinuitet inom hemtjänsten 

 EÅV 2024/734-1.1 Motion om att säkerställa kontinuitet 
inom hemtjänsten 
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§ 15 
Remiss av motion om HBTQ-certifiering inom 
hemtjänsten  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, rotel VI, dnr KS 
2024/989 
EÅV 2024/823 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd är remissinstans för Motion 
om HBTQ-certifiering inom hemtjänsten av Nike Örbrink (KD). I 
motionen beskrivs att flera omsorgstagare har vittnat om hur 
hemtjänsten och äldreomsorgen brister i exempelvis bemötande, 
tilltal och/eller omsorg av HBTQI-personer. Därför föreslås att 
kommunfullmäktige bör besluta att Stockholms stad ska ta fram en 
egen HBTQI-certifiering för personal inom hemtjänsten. 
 
Förvaltningen ser att motionen lyfter en viktig fråga om hur 
Stockholms stad kan säkerställa ett respektfullt och inkluderande 
bemötande för äldre HBTQI-personer inom hemtjänsten. Som 
motionären beskriver så är äldre är en heterogen grupp med olika 
förmågor, könsidentiteter, sexuell läggningar, värderingar och 
normer. Förvaltningen arbetar kontinuerligt med att utveckla 
bemötandet av den enskilde inom äldreomsorgen. Detta innebär att 
det kontinuerligt genomförs utbildning om bland annat HBTQI. 
Utbildning är en central del i arbetet inom hemtjänsten. Dock är 
tiden knapp och prioriteringar behöver göras. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/823-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av motion om 
HBTQ-certifiering inom hemtjänsten 

 EÅV 2024/823-1.1 Motion om HBTQ-certifiering inom 
hemtjänsten 
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§ 16 
Remiss av ansökan om serveringstillstånd – Fastfoot AB 
(Casa Amico)  
Svar på remiss från socialförvaltningen, dnr SoN: 9.1.1–
10543/2024 
EÅV 2024/847 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan 

om serveringstillstånd för Fastfoot AB (Casa Amico), 
Sköntorpsvägen 27, 120 38 Årsta, måndag till söndag 
klockan 11:00 till 22:00 till allmänheten i restaurang samt 
klockan 11:00-22:00 till allmänheten på uteservering. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 
förvaltningens yttrande till socialförvaltningens 
tillståndsenhet. 

3. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet bereder ansökningar från 
Stockholms stads restauranger om serveringstillstånd för 
spritdrycker, vin, öl och andra jästa alkoholhaltiga drycker. De 
svarar även för tillsyn av restauranger som beviljats 
serveringstillstånd. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått 
ansökan om serveringstillstånd på remiss den 5 november 2024. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd för Fastfoot AB(Casa Amico), Sköntorpsvägen 
27, 120 38 Årsta, måndag till söndag klockan 11:00 – 22:00 till 
allmänheten i restaurang samt klockan 11:00 – 22:00 till 
allmänheten på uteservering. Vidare föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens yttrande till 
socialförvaltningens tillståndsenhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/847-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av ansökan om 
serveringstillstånd - Fastfoot AB (Casa Amico) 

 EÅV 2024/847-1.1 Remiss av ansökan om 
serveringstillstånd - Fastfoot AB (Casa Amico) 
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§ 17 
Stadsdelsdirektörens information  
Tillförordnad stadsdelsdirektör Veronica Starck informerar om en 
sprängning i stadsdelsområdet, kommande verksamhetsberättelse 
samt morgondagens chefsforum.   
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§ 18 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokollsutdrag från socialnämnden 2024-12-10 § 11 
 Protokollsutdrag från socialnämnden 2024-12-10 § 12 
 Protokollsutdrag från socialnämnden 2024-12-10 § 13 
 Protokollsutdrag från socialnämnden 2024-12-10 § 20 
 Protokollsutdrag från socialnämnden 2024-12-10 § 21 
 Protokollsutdrag med kommunstyrelsens beslut 2024-12-04  

§ 35 
 Stadsrevisionen informerar December 
 Vidaredelegation Förtroendetandläkare 2025 
 Protokollsutdrag från trafiknämnden 2024-12-12 § 13 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-02 § 31 RÄTTELSE I 

tidigare protkollsutdrag var felaktiga beslutsmeningar 
angivna 

 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 19 
december 2024 

 Kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskotts beslut 
2024-12-18 § 7 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 23 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 24 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 20 
 kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 26 
 kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 28 
 Protokollsutdrag FSN 2024-12-18 § 7 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegationen 9 

januari 2025 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 14 

januari 2025 
 Vidaredelegation Plaskdammar 2025 
 Protokoll fört vid stadsdelsnämndens pensionärsrådsmöte 

2025-01.20 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 23 

januari 2025 
 Protokoll förvaltningsgrupp 15 januari 2025 
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§ 19 
Uppföljning av parkskötsel i Enskede, Årsta och Vantör 
2024  
EÅV 2024/925 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vanörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
uppföljning av parkskötsel i Enskede, Årsta och Vantör. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Parkskötseln i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde är en 
totalentreprenad uppdelad på separata avtal för områdena Enskede, 
Årsta och Vantör. I upphandlingen av parkentreprenör 2022 
tilldelades DN Trädgård och Markskötsel AB avtalen för Årsta och 
Vantör, och Cemi AB tilldelades avtalet för Enskede. Förvaltningen 
genomför en årlig uppföljning av entreprenörerna som redovisas för 
nämnden. 
 
Förvaltningen anser att samarbetet med Cemi AB har fungerat bra 
och att parkskötseln i Enskede överlag har varit tillfredsställande, 
men att det finns utrymme för förbättringar. Förvaltningen anser att 
DN Trädgård och Markskötsel AB har fortsatt behov av att förbättra 
kvaliteten på sitt arbete, men konstaterar samtidigt att de har gjort 
framsteg under kontraktsåret. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens uppföljning av parkskötsel i Enskede, 
Årsta och Vantör. 
 

Yrkanden 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Christina 
Peterson (C) yrkar att nämnden beslutar enligt följande: 
  

1. Att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att 
nuvarande avtal för park- och naturskötsel förlängs i 
enlighet med avtalens ursprungliga villkor för hela 
avtalstiden. 

2. Att förvaltningen förbereder upphandling av nya avtal i god 
tid innan nuvarande avtal går ut. 

  
Vi välkomnar den uppföljning som genomförts av parkskötseln. 
Uppföljningen visar att förvaltningen tar ansvar för de avtal som 
ingåtts och har både resurserna och kompetensen att hantera de 
delar som upphandlas av externa utförare. Den ger också en 
värdefull möjlighet att identifiera eventuella brister hos 
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leverantörer och att vid behov förbättra framtida upphandlingar 
och avtalsutformning. Genom uppföljning kan stadsdelen 
säkerställa att medborgarna får den kvalitet och leverans som 
förväntas, samtidigt som kostnadseffektiviteten bibehålls. 
  
Vi konstaterar att entreprenörerna har goda förutsättningar och 
ekonomiska incitament att förbättra sitt arbete under kommande år, 
och att förvaltningen genom en transparent dialog styr och 
utvecklar kvaliteten i leveransen. Detta är ett tydligt exempel på hur 
en ansvarsfull upphandlingsmodell kan säkerställa goda resultat 
och en sund ekonomisk prioritering. 
  
Därför är vi i Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 
bekymrade över majoritetens planer att återta parkskötseln i egen 
regi. En sådan lösning skulle innebära betydande 
kostnadsökningar, skapa en svår övergångsprocess och riskera att 
försämra kvaliteten på servicen till medborgarna.  
  
Upphandlingar med tydliga krav, kompletterade med uppföljning 
och dialog, är det bästa sättet att säkerställa en effektiv verksamhet 
som möter stockholmarnas förväntningar och behov. 
  
Ordförande Hassan Jama (V) yrkar att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Gustav Johanssons m.fl. (M), 
Peter Backlunds (L) och Christina Petersons (C) förslag mot 
förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Christina 
Peterson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/925-1 Tjänsteutlåtande: Uppföljning av 
parkskötsel i Enskede, Årsta och Vantör 2024 
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§ 20 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2024/922 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger rapporten till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/922-1 Redovisning av delegationsbeslut 2024-11-
29 - 2024-01-10 
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§ 21 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelserna nedan och återkomma till nämnden med 
svar. 
 

Inkomna skrivelser 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Christina 
Peterson (C) lämnar in en skrivelse om uppföljning av park och 
markskötsel vid eventuell egen regi-drift. 
  
Emelie Wassermann (SD) lämnar in en skrivelse om nytt 
förvaltningshus, en om uthyrning av parkleksbyggnader, en om 
förtydligande om öppna förskolan i Årsta, en om planteringar vid 
Rågsveds servicehus och en skrivelse om kolloverksamhet. 
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